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KOMISJA OCHRONY ZDROWIA I OPIEKI SPOŁECZNEJ 

RADY POWIATU ZGIERSKIEGO 

w kadencji 2014-2018 

 

Protokół Nr 2/15 

z posiedzenia Komisji, które odbyło się  26 stycznia 2015 r. 

w Domu Dziecka w Dąbrówce. 

 

W posiedzeniu udział wzięło 6 członków Komisji oraz osoby spoza jej składu.  

Lista obecności członków Komisji oraz gości stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu. 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

2. Działalność domów dziecka na terenie Powiatu Zgierskiego. 

3. Zaopiniowanie materiałów zgłoszonych na IV sesję Rady Powiatu Zgierskiego. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

5. Sprawy różne. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Komisji radna Maria Sobczak otworzyła 2 posiedzenie Komisji  

i przedstawiła  porządek posiedzenia.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Ad. 2 

Informacja o działalności domów dziecka na terenie Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu. 

 

Dyrektor Domu Dziecka w Dąbrówce Krystyna Wojtczak pokazał członkom Komisji 

placówkę. Następnie poinformowała, że: 

1) w placówce obecnie przebywa 30 dzieci w wieku od 7 do 20 lat; 

2) koszt pobytu dziecka w placówce  to 4.109,83 zł miesięcznie; 

3) stabilizacja życiowa  dzieci trafiających do placówki jest skrajnie  zaburzona min.: 

a) brak realizacji obowiązku szkolnego bądź jego niedostateczna realizacja, 

b) brak szczepień, zaniedbania zdrowotne, 

c) ogromne deficyty rozwojowe, emocjonalne i społeczne, 

d) problemy z prawem, 

4) placówka stara się objąć opieką, pomocą nie tylko dziecko, ale i całą rodzinę. Nie zawsze 

się to udaję gdyż często rodzice utrudniają  tę współpracę; 

5) zatrudniono od 1 stycznia br. psychologa; 

6) cały czas współpracują ze sponsorami; 

7) budżet placówki w chwili obecnej jest wystarczający. 

  

Przewodnicząca Komisji zapytała, z czym placówka ma problemy. 

 

Dyrektor DD w Dąbrówce poinformowała, że problemem jest brak bądź ograniczona 

współpraca z instytucjami zajmującymi się pomocą, zapewnieniem bezpieczeństwa dziecku  

i rodzinie np. miejskimi ośrodkami pomocy społecznej, czy policją. Często utrudnia to 

współpracę placówki z rodzinami biologicznymi. Placówka nie ma dostatecznych, aktualnych 

informacji o bieżącej sytuacji bytowej, zdrowotnej w rodzinach.  
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Radny Adam Bączyk zapytał, czy problemy ze strażą pożarną w  zakresie bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego w placówce zostały rozwiązane. 

 

Dyrektor DD w Dąbrówce odpowiedziała, że tak. Placówka posiada monitoring, który daje 

bezpośrednio sygnał do  straży pożarnej o  pożarze.  

 

Radny Adam Bączyk zapytał, jak wygląda zatrudnienie w placówce. 

 

Dyrektor DD w Dąbrówce poinformowała, że od 2014 r. wszyscy pracownicy domów 

dziecka zatrudnieni są na podstawie Kodeksu Pracy, podczas gdy we wcześniejszym okresie 

część pracowników zatrudniona była na podstawie  Karty Nauczyciela. Konsekwencją tych 

zmian było zmniejszenie 2 etatów.  

 

Dyrektor DD w Grotnikach Sylwia Kalista poinformowała, że problemy wychowawcze, 

zdrowotne dzieci jak i współpraca z rodzicami jest bardzo podobna jak w domu w Dąbrówce.  

Dodała, że: 

1) w placówce obecnie przebywa 31 dzieci w wieku od 10 do 21 lat; 

2) koszt pobytu dziecka w placówce  to 3.966,77 zł miesięcznie; 

3) odnowiono część pokoi, świetlicę; 

4) remontowane są pomieszczenia piwnicy z przeznaczeniem na siłownię; 

5) planuje się odnowienie elewacji budynku; 

6) zakupiony został samochód ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych; 

7) w tym roku można przekazać na rzecz domu 1% podatku; 

8) budżet placówki w chwili obecnej jest wystarczający. 

 

Rany Adam Bączyk zapytał, dlaczego koszty utrzymania w placówce są różne. Poprosił  

o szerszą informację dotyczącą prowadzenia Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego  

w Zgierzu przy ul. Puławskiego.  

 

Dyrektor DD w Dąbrówce poinformowała, że wynika to min. ze sposobu przekazania 

pomocy od sponsorów. Pomoc w formie pieniężnej wpływa do budżetu powiatu a następnie 

przekazywana jest do placówki. Natomiast pomoc w formie rzeczowej przekazywana jest 

bezpośrednio do placówki.  

 

Członek Zarządu Wojciech Brzeski poinformował, że Pan Jędruszkiewicz zwrócił się  

z prośbą o możliwość prowadzenia MOW i możliwości finansowania tej placówki od 1 lutego 

br. jako podmiotu niepublicznego wpisanego do ewidencji szkół i placówek niepublicznych 

prowadzonej przez Powiat Zgierski. Szacunkowa kwota przypadająca na jedną osobę  

to 50.000 – 60.000 zł w skali roku. Ponieważ placówka ta nie funkcjonowała we wrześniu 

ubiegłego roku nie jest brana pod uwagę przy naliczaniu subwencji oświatowej na 2015 r.  

W związku z tym dotacja ta musiałaby być udzielona z środków własnych powiatu. 

Zaznaczył, że Zarząd Powiatu nie podjął jeszcze decyzji w tej sprawie. Zwrócił uwagę, że  

w ośrodku tym mają przebywać trudne dzieci z terenu całej Polski. Dlatego też Zarząd 

zobowiązał naczelnika Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Starostwa 

Powiatowego w Zgierzu oraz dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu 

do sprawdzenia zapotrzebowania na istnienie takiego ośrodka. Czy w ośrodku będą 

przebywać  tylko dzieci z powiatu i jakie są zasady naliczania subwencji. 

 

Radna Bożena Palmowska przypomniał, że dyrekcja placówki zgłaszała problem współpracy 

z instytucjami zajmującymi się pomocą dziecku i rodzinie. Oznajmiła, że należy podjąć jakieś 

kroki, aby to naprawić. 
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Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu Agnieszka Duszkiewicz – 

Nowacka oznajmiła, że  zajmie się tym problemem. 

 

Członkowie Komisji dyskutowali na temat konieczności tworzenia rodzinnych domów 

dziecka z uwagi na mające nastąpić w 2021 r. ustawowe ograniczenie liczby dzieci w domach 

do 14.  
 

Ad. 3 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego  

z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu Zgierskiego na rok 

2015. 

Członek Zarządu przedstawił projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w zakresie dotyczącym 

Komisji. 

 

Ad. 4 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr 1 z posiedzenia Komisji, które odbyło się  

15 grudnia 2014 r. 

 

Ad. 5 

Spraw różnych nie zgłoszono. 

 

Ad. 6 

Przewodnicząca Komisji dokonała zamknięcia 2 posiedzenia Komisji Ochrony Zdrowia  

i Opieki Społecznej. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała 


